
' Gemeente 

\jronfngen 
Onderwerp Beantwoording vragen ex artikel 41 RvO Stadspartij 

over openbaar vervoer De Hunze en Hoomsemeer 

steiier Meono Oedekerk 

De leden van de raad van de gemeente Groningen 
te 
GRONINGEN 

Telefoon (050) 367 84 46 Biilage(n) 1 Onskenmerk 4347034 

Datum 2 9 APR 2014 Uwbriefvan - Uwkenmerk -

Geachte heer, mevrouw, 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door mevrouw Riemersma namens 
de fractie van de Stadspartij gestelde vragen over 'openbaar vervoer De Hunze en 
Hoomsemeer". De brief van de vragensteller treft u als bijlage aan. 

In de dienstregeling 2014 zijn keuzes gemaakt die het openbaar vervoer efficienter 
maken. Dit was en is de komende periode nodig, om de reizigersgroei op sterke lijnen 
te kunnen opvangen en het beste openbaar vervoemetwerk binnen de financiele 
mogelijkheden te kunnen bieden. Het financieel meerjarenperspectief voor het OV-
bureau Groningen Drenthe is door recente landelijke ontwikkelingen (nieuwe 
verdeling van de baten Studenten-OV-kaart en de voorgenomen wijziging van 
indexsystematiek BDU) de afgelopen periode namelijk verslechterd. Wij hebben u 
hier onder andere per brief (RO 13.4027109) op 22 november'2013 over geinformeerd. 

Daamaast is er bij het opstellen van de Dienstregeling 2014 gekeken of het mogelijk is 
om alleen de noodzakelijke bussen door de binnenstad te laten rijden. Lijn 15 naar 
Zemike rijdt nu dan ook geheel 'buitenom' via de Westelijke Ringweg en streeklijnen 
tussen Hoofdstation en Kardinge rijden niet meer via de Grote Markt, maar via het 
Damsterdiep, Hanzeplein en Gosterparkwijk. Ook nieuw is de koppeiing van het deel 
Vinkhuizen-Hoofdstation van de 'oude' lijn 3 met het deel Hoomsemeer-
Hoofdstation van de 'oude' lijn 6. Deze rijden nu via de Der Aa-kerk. Deze koppeiing 
lag voor de hand, omdat de andere delen van deze 'oude' lijnen zijn opgegaan in de Q-
linklijnen 3 (Leek-Lewenborg) en 4 (Beijum-Roden). Voor Groningen-Zuid betekende 
deze wijziging dat lijn 6 niet meer via de Grote Markt, maar via de Der Aa-kerk rijdt. 

Hoewel nog slechts van een drietal maanden cijfers beschikbaar zijn, is in ieder geval 
wel te zeggen dat het nieuwe Q-linkconcept goed is aangeslagen bij de reizigers. De 
toename van het aantal reizigers op deze Q-linklijnen ligt tussen de 5 en 15%. Het 
gebruik van de nieuwe verbinding Hoofdstation - UMCG Zuid - Kardinge overtreft 
ook de verwachtingen. Daartegen staan signalen vanuit vooral de zuidelijke wijken dat 
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de rechtstreekse verbinding met de Grote Markt wordt gemist en is het gebruik van lijn 
6 vanuit de zuidelijke wijken Hoomse Meer en Corpus den Hoom richting binnenstad 
afgenomen. 

1. Is iiet college met ons van mening dat het openbaar vervoer, naast het bedienen 
van de regio, ook van eminent belang is voor de bewoners van de stadwijken in 
onze stad en dat de bereikbaarheid van haltes en redelijke reistijden een essentieel 
onderdeel zouden moeten vormen van goed en betrouwbaar openbaar vervoer? 
Ja. Met het opstellen van de dienstregeling houden wij hier voor zoveel als 
mogelijk rekening mee. Het meest bepalend voor onze mogelijkheden is het 
beschikbare budget. Dit beschikbare budget bestaat uit reizigersinkomsten en een 
bijdrage van de overheid. Ook is bij de afweging breder gekeken. De behoefte 
(vanuit andere beleidsvelden) om minder bussen over de Grote Markt te laten 
rijden, is daarbij bijvoorbeeld ook meegenomen. Dit laatste is een belangrijke 
reden geweest dat lijn 6 (van/naar Groningen-Zuid) en 65/165 (van/naar De 
Hunze) niet over de Grote Markt rijden. Daamaast was en is lijn 65/165 nodig om 
de Gosterparkwijk goed te kunnen bedienen in plaats van de 'oude' lijn 4. 

2. Herkent het college zich in de hierboven geschetste verslechtering van het 
openbaar vervoer in de Hunze en de zuidelijke stadswijken? Zo ja, wat gaat het 
coUege daaraan doen? Zo, nee waarom niet? 

Het openbaar vervoer in De Hunze wordt al sinds jaar en dag ingevuld door 
streeklijnen die via Kardinge een verbinding met de binnenstad en het 
Hoofdstation bieden. In de woonwijk De Hunze is in het verre verleden (jaren '90) 
gebleken dat er te weinig draagvlak is qua reizigersaantallen voor een volwaardige 
stadslijnbediening, zoals door de beschreven lijn 2. Voor De Hunze geldt specifiek 
wel dat door de werkzaamheden aan de Noordzeebrug en aan de Oostelijke 
Ringweg in de jaren 2012 en 2013 sprake is geweest van een deels aangepaste en 
een aantal keren wijzigende dienstregeling. Dit heeft mogelijk het gevoel over de 
betrouwbaarheid van openbaar vervoer in de wijk negatief beinvloed. Ten opzichte 
van eerder wordt nu (in de jaren 2012 en 2013) een kleinere reizigersstroom 
gefaciliteerd. Wij verwachten echter dat met het in 2014 gereed komen van de 
Oostelijke Ring en de Noordzeebrug voor de wijk De Hunze een duurzame situatie 
ontstaat van bediening door middel van streeklijnen. Een voordeel van de 
gemaakte keuzes voor lijn 65 en 165 is bijvoorbeeld dat er een nieuwe verbinding 
tussen De Hunze, Kardinge, UMCG Zuid en het Hoofdstation is ontstaan en er 
tegelijkertijd invulling wordt gegeven aan de wens om minder bussen over de 
Grote Markt te laten rijden. 

Lijn 6 rijdt nog steeds naar de binnenstad, maar heeft nu een halte bij de Der Aa-
kerk in plaats van op de Grote Markt. Hiermee werd invulling gegeven aan de 
wens om minder bussen over de Grote Markt te laten rijden en behoudt lijn 6 een 
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halte in de binnenstad. Hierover hebben ons vanuit Groningen-Zuid meerdere 
signalen bereikt dat met name ouderen liever een rechtstreekse busverbinding naar 
de Grote Markt hebben. Dit blijkt overigens ook uit een daling van circa 50% van 
het aantal instappers met de OV-chipkaart in de zuidelijke wijken richting de 
binnenstad met lijn 6. Het betreft hier alleen metingen met de OV Chipkaart over 
een relatief beperkte periode, desondanks is de beschreven daling van busgebmik 
naar de binnenstad als groot te kwalificeren. 

Is het college bereid lijn 61 en lijn 2 vaker te laten rijden en ook de route over de 
Noordzeebrug te herstellen? Zoja, wanneer kan de nieuwe regeling worden 
ingevoerd? Zo nee, waarom niet? 
Het geschetste 'probleem' met de overstap op Kardinge op lijn 65 in de avonden 
komt voor bij de ritten die beginnen op Kardinge en niet op het Hoofdstation. Het 
gaat om twee ritten in de avonduren en op zondag. Reden dat lijn 65 niet altijd op 
Kardinge wacht op lijn 4 uit de stad is dat lijn 4 op het Hoofdstation wacht op 
reizigers uit de trein en lijn 65 op tijd in Winsum moet zijn om daar reizigers op de 
trein te kunnen laten overstappen. De rijtijd tussen Kardinge en Winsum is dan ook 
te lang om zowel de reizigers van lijn 4 uit de stad op Kardinge te laten 
overstappen als reizigers van het traject Kardinge-Winsum op de trein in Winsum 
te laten overstappen. Dit betekent dat reizigers vanuit de stad in praktijk een bus 
eerder moeten nemen en een overstaptijd van 8 minuten op Kardinge hebben. Het 
voomemen is om dit 'probleem' in de dienstregeling 2015 op te lossen. Dan begint 
lijn 65 altijd op het Hoofdstation en is er dus geen sprake meer van een 
noodzakelijke overstap (en overstaptijd van 8 minuten) op Kardinge. Bij het 
ingaan van de nieuwe dienstregeling kan dit relatief kosteneffectief. Dit eerder 
doen is relatief niet kosteneffectief en de hiervoor benodigde exploitatiemiddelen 
zijn hiervoor niet beschikbaar. 

Lijn 61 en 2 vaker laten rijden en de route over de Noordzeebrug herstellen achten 
wij financieel niet haalbaar. Door het verslechterde fmancieel meerjarenperspectief 
voor het OV-bureau Groningen Drenthe door de eerder genoemde recente 
landelijke ontwikkelingen zien wij geen mogelijkheden om de frequentie van lijn 
61 en 2 te verhogen en lijn 2 door te trekken via De Hunze naar Kardinge. 

De reden dat lijn 61 nu niet via de Noordzeebrug rijdt komt door de 
werkzaamheden bij de Noordzeebrug. Ook is deze verbinding in de 
Gosterparkwijk nodig om daar de bediening op voldoende niveau te houden. In de 
praktijk neemt lijn 61 samen met andere streeklijnen daar de bediening van de 
'oude' lijn 4 over. Dit was noodzakelijk, omdat het openbaar vervoer efficienter 
moest. Deze 'nieuwe' functie van lijn 61 kan een reden zijn dat lijn 61 in de 
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toekomst niet over de Bedumerweg gaat rijden. In het voorstel voor de 
dienstregeling 2015 blijft lijn 61 dan ook rijden via Kardinge en de 
Gosterparkwijk. Voor de langere termijn is op dit moment nog niet te zeggen hoe 
de routevoering van lijn 61 zich ontwikkeit. 

dr. L.R. (Ruud) Vreeman drs. M.A. (Maarten) Ruys 

Bijlage: Vragen fractie Stadspartij over 'openbaar vervoer De Hunze en Hoomsemeer' 



De Stadspartij 
Raadsfractie 

Aan het College van B&W-
Grote Markt 1 
Groningen. 

Groningen, 8 april 2014 

Vragen door de leden van de raad ex art. 41 van het Reglement van Orde voor de 
vergaderingen van 

de raad van de gemeente Groningen. 

Inleiding 

Op 5 januari is nieuwe dienstregeling ingegaan. Er zijn robuuste lijnen, de Q link, die 
het zeer goed doen volgens een eerste evaluatie. Wij zijn er als voorvechters van 
goed OV dan ook erg blij mee, hoewel wij het betreuren dat de bushaltes in de 
Gosterstraat en Gelkingestraat zijn opgeheven. 

Deze robuuste lijnen mogen wat ons betreft niet ten koste gaan van de 'dunnere' 
lijnen, het fijnmazige openbaarvervoer net dat het openbaar aar vervoer in vele 
wijken verzorgt en dat van essentieel belang zijn voor de leefbaarheid van die wijken. 

De Stadspartij maakt zich zorgen over de bereikbaarheid van een aantal wijken die 
sinds de invoering van de nieuwe dienstregeling slechter is geworden. Met name zijn 
dit: de Hunze en het Hoomsemeer. 

We zijn van mening dat een directe verbinding tussen de buitenwijken en de Grote Markt 
onmisbaar is; dat hoort bij een goed Openbaar Vervoer. 

A. In de Hunze wordt de nieuwe dienstregeling als een verslechtering ervaren; 
vooral de aansluiting op bus 65 vanuit de stad, Met name's avonds. 
Voordat de nieuwe dienstregeling in januari inging, bleef bus 65 wachten op bus 6 
vanuit de stad maar nu vertrekt bus 65 een minuut voordat bus 4 (vervanger van lijn 
6) aankomt. Als men dan een vroegere bus 4 neemt, moet men weer wachten op een 
verlaten Kardinge, wat als vervelend wordt ervaren. Een verbinding over de nieuwe 
Noordzeebrug zou een verbetering zijn. Bus 61 reed daar wel over heen en die komt 
ook weer terug maar die gaat niet zo vaak rijden. 
In de jaren negentig reed lijn 2 daar en die zou men graag terug willen. Lijn 2 reed 
toen een paar keer per uur over de Noordzeebrug naar de Hunze en keerde bij 
Kardinge weer om. 

B. Lijn 6 rijdt sinds de nieuwe dienstregeling alleen nog maar van het 
Hoomsemeer naar het Zuiderdiep en niet meer naar de Grote Markt. Veel 
ouderen in de zuidelijke stadswijken en hebben hier moeite mee. Corpus den 
Hoom, Hoomse Meer en Hoomse Park zijn wijken waar relatief veel ouderen wonen 
die op het station of het Zuiderdiep zouden moeten overstappen om per bus op de 



Grote Markt te komen. Dat is voor hen een belemmering: het kuimen beschikken over 
een zitplaats is voor oudere mensen erg belangrijk. Een extra overstap vermindert die 
kans. 

We hebben de volgende vragen: 

1. Is het college met ons van mening dat het openbaar vervoer, naast het 
bedienen van de regio, ook van eminent belang is voor de bewoners van de 
stadwijken in onze stad en dat de bereikbaarheid van haltes en redelijke 
reistijden een essentieel onderdeel zouden moeten vormen van goed en 
betrouwbaar openbaar vervoer? 

2. Herkent het college zich in de hierboven geschetste verslechtering van het 
openbaar vervoer in de Hunze en de zuidelijke stadswijken? Zo ja, wat gaat 
het college daaraan doen? Zo, nee waarom niet? 

3. Is het college bereid lijn 61 en lijn 2 vaker te laten rijden en ook de route over 
de Noordzeebrug te herstellen? Zoja, wanneer kan de nieuwe regeling 
worden ingevoerd? Zo nee, waarom niet? 

namens de fractie van de Stadspartij 

Hoogachtend, 

Anna Riemersma 


